

We need to permit the Holy Spirit to direct our lives

ပကဘၣ်အိၣ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်သးစီဆံၣ်ကစၢ် ဒီးဟံလုၢ်ဟံပုၤအတၢ်အိၣ်ဝဲလၢပပူၤ  
လီၤဆီၣ်ဒၣ်တၢ်လၢ တၢ်သ့စီဒီးတၢ်ဒီးန့ၣ်သးစီဆံၣ်အဂံၢ်အဘါ  
တၢ်ပနီၢ်စီဆံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢသးစီဆံၣ်ကစၢ်အတၢ်မၤစၢၤပုၤအပူၤ  
ပကဘၣ်မၤဆူၣ်ထီၣ် ပတၢ်တြီဆၢတၢ်လုၢ်တၢ်ပစီသ့ၣ်တဖၣ်,  
ဒီးကျဲးစၢၤသန့ပသးလၢ သးစီဆံၣ်ကစၢ် လၢပတၢ်ဆိကမိၢ်, ပတၢ်ကတိၤ  
ဒီးပတၢ်ဖံးတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤ ဒီးလၢပတၢ်မၤန့ၣ်လုၢ်လၢအတၢ်ဂ့ၢ်တဝါဝဲ  
သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ဒိကန့ၣ်သးစီဆံၣ်အကလုၢ်ကထါ  
ခီဖျိလၢလံာ်ထူစီဆံၣ်အပူၤ ဒီးခီဖျိပုၤအဂၤအတၢ်ကတိၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်  
လၢအဂ့ၢ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပဘၣ်ဃုထုကဖၣ်သကိးတၢ်  
ဒ်သိးပကအိၣ်လၢပဲၤဒီး သးစီဆံၣ်အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်,  
ဒီးမၤသီထီၣ်သကိးပတၢ်အိၣ်မူအိၣ်ဝဲၤ လၢအဘၣ်ဃးဒီးပတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ,  
ဒီးပတၢ်သ့ၣ်ဖံးသးညီန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံ  
ဒ်ခရံၣ်အဲၣ်ကွံပုၤအသိး လၢတၢ်ကွၢ်ဖိမုၢ်လၢ်  
တၢ်ဘျူးလၢအကဟဲတုၤအိၣ်ဆၢက့ၤပုၤ တအိၣ်ဝဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. ကလၢတံ  
၅း၁၆, ၂၅ လဲၤတၢ်လၢသးစီဆံၣ်အပူၤတက့ၢ်, ဒီးသုညၣ်အသးကွံတၢ်န့ၣ်  
သုတမၤလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်တဂ့ၢ်. ပမ့ၢ်မူလၢသးန့ၣ်အပူၤဒီး  
မိပလဲၤတၢ်လၢသးန့ၣ်အပူၤတက့ၢ်.

We need to cultivate the spirit of forgiveness

သးစီဆံၣ်ကစၢ်အမုၢ်နံၤစီဆံၣ်အံၤ ဒုးမၤန့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်  
ဒ်သိးပကသ့ထံၣ်န့ၣ်သကိး တၢ်ပျၢ်ကွံၣ်လိာ်ပသးအကါဒိၣ်ဝဲအဂ့ၢ်  
လၢပတၢ်ရုၤလိာ်ပသးတဂၤဒီးတဂၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.  
မုၢ်နံၤအံၤဒုးသ့ၣ်နီၢ်ထီၣ်ပုၤဒ်သိး ပကကွၢ်သမံသမိးလီၤက့ၤပသး, ဘၣ်ဃးဒီး

ပတ်သည့်ကညီသးကညီတော်၊ ပတ်သည့်စူသးစူအတော်အိန်အသး  
မှိုင်ခဲလဲခဲလဲနဲနဲလီ။ တော်ကျဲးစာမလိမဒီးပသးဒ်သိး  
ပကသ့ပျိုကွိုင်ပုဂါအတော်ကမန် မှိုင်တော်လာပကဘန်မအီထီဘိ  
လာပတော်အိန်မူအပူနဲနဲလီ။ ဘန်ဆန် သးစီဆုံကစင်လာအအိန်လာ  
ပသ့ကံန်သးလဲအပူကမစာပုဒ်သိး  
ပကမှိုင်ပုလါအသ့ပျိုကွိုင်ပုဂါအတော်ကမန် အဂီနဲနဲလီ။  
ပမှိုင်အိန်ကတိုင်ကတီပသးဒ်သိး ပကတူန်လိာ်သးစီဆုံကစင်လာမှိုင်နံအံဒီး  
ပတော်အိန်မူ ကအိန်ဖျိုဝဲဒီးသးစီဆုံတော်ပနီ  
လာအဘန်ဃးဒီးတော်ပျိုကွိုင်ပုဂါအဂီနဲနဲလီ။

### We need to be Spirit-filled Christians

ပကဘန်မှိုင်ပုလါအအိန်လာပဲဒီး သးစီဆုံအတော်ဆိန်ဂုသ့တဖန်နဲနဲလီ။  
ပုလါအတူန်လိာ်သးစီဆုံအတော်ဆိန်ဂုသ့တဖန်  
မှိုင်ပုလါအအါလီတူန်လိာ် သ့ညါလီကွဲအတော်ဂံင်ဘိစင်သ့တဖန်၊  
ဒီးယုကညးတိုင်ဂံင်ဘိ၊ ယုကညးဝဲသးစီဆုံကစင် အတော်ထူးစုနဲနဲကျဲ  
(ပကစံးတုင်မး ဖဲလါကိးမှိုင်ဂီဒဲးအဆာကတီဂီ)၊ ဒီးယုကညးစုင်ကိး  
သးစီဆုံကစင်အတော်ပျိုကွိုင်နဲနဲပတော်ကမန် (ပကစံးတုင်မး ကိးမှိုင်ဟါဒဲး)  
ဒီးကျဲးစာပျိုကွိုင်စုင်ကိး ပုလါအမေဘန်ဒီးဘန်ထံးပုသ့တဖန်  
အတော်ကမန်သ့တဖန်နဲနဲလီ။

ပုလါအအိန်လာပဲဒီး သးစီဆုံအတော်ဆိန်ဂုသ့တဖန် မှိုင်ပုသ့တဖန်လာ  
အယုထုကဖန်တိုင်နဲနဲလီ။ ဖဲ(Eph 6:18)အပူ စီပီလူးစံးဝဲ  
(ဘိထုကဖန်တိုင်လာ ကယဲင်တိုင်ဘိထုကဖန်၊ ဒီးတိုင်ယုကညးကိးကတီဂီဒဲး၊  
လာသ့သ့ကံန်သးလဲ၊ ဒီးဆိးသီသပုပုလါတိုင်နဲနဲအဂု၊

ဒီးဘါထုကဖန်န့ၣ် ပှၤစီဆုံခဲလက်အဂီၢ်... )ပထံၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ကွဲးအသး  
ဒ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအအိၣ်လၢပဲၤဒီးသးစီဆုံကစၢ်သ့ၣ်တဖၣ်  
မ့ၢ်ပှၤလၢအယုဘါထုကဖန်တၢ်လၢ အဒုၣ်ဖိထၢဖိအပူၤ,  
လၢအကရၢကရီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ  
ဂဲၤပျုၢ်ကျဲးစၢၤဝဲဒ်သိး အကဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဝဲလၢ အတၢ်စူၣ်တၢ်န့ၣ်အပူၤ,  
ကျဲးစၢၤယုထံၣ်န့ၣ်ဝဲ တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်သ့ၣ်တဖၣ်  
ဒ်သိးအကထံၣ်သ့ၣ်ညါဝဲခရံၣ်ကစၢ်, ဒ်သိးအကသ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢၢ်ဝဲ  
တၢ်အိၣ်မူဒ်ယွၤဖိယွၤလံၤအခီပညီ ဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.  
ပှၤလၢအအိၣ်လၢပဲၤဒီးသးစီဆုံကစၢ်သ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်ပှၤလၢအပျဲဝဲသးစီဆုံကစၢ်  
ဒ်သိးသးစီဆုံကလဲလိာ်ကွံာ်အတၢ်အိၣ်မူအိၣ်ဂဲၤအဂီၢ်  
ခီဖျိတၢ်ဖးလံာ်စီဆုံကိးမုၢ်နံၤဒဲး, ခီဖျိတၢ်ဒီးန့ၣ်တၢ်ပနီၢ်စီဆုံ လီၤဆီဒၣ်တၢ်  
တၢ်ပျုၢ်ကွံာ်တၢ်ကမၣ် ဒီးကိာ်ဘျုးစီဆုံသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.  
ပှၤလၢအအိၣ်လၢပဲၤဒီးသးစီဆုံကစၢ်သ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်ပှၤလၢအစံးကတိၤ  
တၢ်ကတိၤလၢအယါဘျုးကွံာ်တၢ်, တၢ်ကတိၤလၢအမၤဂ့ၤထီၣ်က့ၤတၢ်,  
တၢ်ကတိၤလၢအမၤသ့ၣ်ဖုံသးညီပှၤအဂၤ,  
တမ့ၢ်တၢ်ကတိၤလၢအမၤလီၤပျီၢ်ကွံာ်တၢ်ဘၣ်ဒီး  
မ့ၢ်ဝဲတၢ်ကတိၤလၢအတုၤဘျီထီၣ်က့ၤ တၢ်မၤယုလိာ်ဖိးလိာ်က့ၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.  
ပှၤလၢအပျဲအသး ဒ်သိးအကဘၣ်တၢ်ပၢဆုၤအီၤလၢသးစီဆုံကစၢ်  
ပှၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ စိာ်ဆုၤကဒီးယွၤအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်  
ဆူပှၤလၢအအိၣ်လၢအယါသ့ၣ်တဖၣ် ခီဖျိအတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်ပှၤအဂၤ,  
အတၢ်သ့ၣ်ကညီၤသးကညီၤအဲၣ်ကွံာ်ပှၤအဂၤန့ၣ်လီၤ. မ်ပကယုထုကဖန်ပဝဲ  
ဒ်သိးပကအိၣ်လၢပဲၤဒီး တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်, ပကအိၣ်ဒီးတၢ်သ့မၤစၢၤပှၤအဂၤ

ဖံးဃုာ်မဃုာ်သကိးတၢ်, မိပကအိၣ်လၢပဲၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ဘၣ်သးသ့  
အိၣ်လၢပဲၤဒီးတၢ်မံာ်မုာ်နါဆၢလၢ ပုၤအါၤအမံာ်ညါန့ၣ်တက့ၢ်.